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Protokół Nr 45 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 12 grudnia 2023 roku 

 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska prowadziła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Komisja odbyła się w dniu 12 grudnia 2023 r. (wtorek) o godz. 18:00 w budynku „B” Urzędu Miasta 
Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 

Przewodnicząca Komisji Renata Pawłowska  

Karolina Werczyńska  

Radny Krzysztof Ołpiński nb 

 
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji: 
a) wniosek Pana […] z dnia 16.11.2023 r. (zarejestrowany pod numerem 11893.2023) w sprawie utwardzenia 
drogi dojazdowej do posesji przy ul. Jerzyków w Milanówku; 
b) wniosek mieszkańców i pracowników Domu Rehabilitacyjno-Opiekuńczego Katolickiego Stowarzyszenia 
Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej z dnia 20.11.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
21.11.2023 r. zarejestrowany pod numerem 12031.2023) w sprawie naprawy nawierzchni chodnika wzdłuż  
ul. Piasta; 
c) skarga Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 3.11.2023 r. na działania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Milanówka podczas kontroli w Referacie Promocji Miasta. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad.  
 
Ad 2. 
Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji: 
a) wniosek Pana […] z dnia 16.11.2023 r. (zarejestrowany pod numerem 11893.2023) w sprawie 
utwardzenia drogi dojazdowej do posesji przy ul. Jerzyków w Milanówku. 
Mieszkaniec przedstawił temat skargi. Z początkiem 2020 roku mieszkaniec rozpoczął korespondencję  
z przedstawicielami urzędu miasta na temat utwardzenia dojazdu na działkę przy ul. Jerzyków. Utwardzenie 
ulicy Jeżyków kończy się przy ul. Marzeń. Działka mieszkańca jest po drugiej stronie rowu melioracyjnego  
i obecnie nie ma dojazdu. Konkluzja ze strony miasta była taka, że mieszkaniec powinien zwrócić się do RMM  
i złożyć oficjalną skargę na brak utwardzenia. Skarga została uznana za zasadną. Burmistrz został wezwany do 
usunięcia nieprawidłowości. Skarżący uważa, że nie było sprecyzowane, czego te nieprawidłowości mają 
dotyczyć. Mieszkaniec rozpoczął budowę, ale nie może jej kontynuować i użytkować działki w sposób zgodny  
z pozwoleniem na budowę. Mieszkańcowi zależy, żeby droga została utwardzona. Argumentem, którym 
posługują się przedstawiciele miasta jest to, że nie ma środków na utwardzenie drogi. Nie było środków  
w WPF. Mieszkaniec uważa, że nie jest to duża kwota i dwa lata to wystarczający czas, aby wygospodarować 
środki na ten cel. Dlatego mieszkaniec złożył kolejny wniosek. Skarżący odczytał stanowisko UM.  
Radna Karolina Werczyńska uważa, że RMM nie ma narzędzi, żeby pomóc mieszkańcowi. Komisja dostaje 
dużo podobnych wniosków z różnych ulic. Komisja może tylko przekazać wniosek do BMM, jako zarządcy 
drogi. Nawet wtedy, gdy zadanie zostanie wpisane do budżetu, to nie ma żadnych możliwości zmuszenia 
burmistrza, żeby to wykonał, jeżeli uzna, że jest to niepotrzebna inwestycja. Sytuacja mieszkańca jest częścią 
szerszego problemu w mieście. Wydawane są warunki zabudowy w różnych częściach miasta, gdzie nie ma 
infrastruktury drogowej. Później przychodzą mieszkańcy ze skargą. Takich ulic, gdzie jest fatalna sytuacja 
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techniczna drogi jest w Milanówku dużo. Nie ma kryteriów dotyczących wyboru dróg do budowy. Środki 
miasta są ograniczone.  
Mieszkaniec Milanówka ma wrażenie, że problem polega na tym, że burmistrz jest blokowany przez radę 
miasta, a rada miasta jest blokowana przez burmistrza.  
Radna Karolina Werczyńska podkreśliła, że jeżeli chodzi o dotacje, to w tej kadencji udało się pozyskać dużo 
pieniędzy. Było to ułatwione przez politykę rządową. Nasuwa się pytanie, czy pozyskano dotacje na to, co jest 
potrzebne dla gminy. Było wiele programów, gdzie można było wnioskować o drogi. Burmistrz zgłaszał inne 
wnioski, mniej potrzebne dla miasta. RMM wielokrotnie o tym mówiła, że wnioski powinny być przede 
wszystkim pisane na drogi. Rada nie może zmusić burmistrza, żeby napisać konkretny wniosek. Druga kwestia 
jest taka, że jeżeli są pisane wnioski na drogi, to RMM nie ma żadnego wpływu na to, które drogi zostaną 
wpisane. Burmistrz w cieniu swojego gabinetu decyduje, jaka drogę wpisać. W ocenie radnej nie wszystkie 
drogi, które będą realizowane w ramach dotacji są drogami, które wymagają natychmiastowego utwardzenia, 
które mają największe zaludnienie itd. Na początku kadencji obiecano radnym, że zostaną stworzone kryteria 
wyboru dróg, tak żeby mieszkańcy wiedzieli, które drogi będą w kolejności realizowane. Te kryteria nigdy się 
nie pojawiły. Nikt nie konsultował z radnymi, które drogi będą wybrane. Radni mają na to ograniczony wpływ. 
Mieszkaniec zapytał, dlaczego brakuje środków. Pieniądze są często niegospodarnie wydawane przez BMM. 
Problem jest złożony. Burmistrz nie rozumie, że drogi są kwestią najważniejszą, kluczową. Radna mieszka przy 
drodze gruntowej, więc ma wiedzę, o czym mieszkańcy mówią.  
Mieszkaniec zapytał, jakie są obowiązki RMM i BMM, co do utrzymania dróg. 
Radna Karolina Werczyńska wyjaśniła, że zarządcą drogi jest BMM. RMM nie ma obowiązków, co do drogi. 
Nie ma narzędzi, żeby cokolwiek z tą kwestią zrobić.   
Mieszkaniec zapytał, jakie są obowiązki burmistrza, czy ma obowiązek utrzymać drogi. 
Radna Karolina Werczyńska potwierdziła. Radna przypomniała o skardze mieszkańca sprzed dwóch lat. Rada 
uznała skargę za zasadną.  
Przewodnicząca Komisji odniosła się do kryteriów dróg. Na obrady Komisji Budżetu przybyli mieszkańcy  
ul. Wspólnej w sprawie utwardzenia drogi. Na obradach była obecna wiceburmistrz. Padła deklaracja ze 
strony p. Gawrońskiej, że zaprosi mieszkańców na spotkanie. Może to jest działanie, które można podjąć.   
Radna Karolina Werczyńska uważa, że jest to lepszy kierunek niż bezpośrednie spotkanie z burmistrzem, bo 
nie przyniesie to żadnych skutków. Pani Gawrońska jest takim urzędnikiem, który stara się pomóc 
mieszkańcom.   
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że taka dyskusja jest „kopiuj-wklej” z każdej komisji. Składanie wniosków, 
skarg na burmistrza dot. fatalnego stanu dróg. Burmistrz, będąc zarządcą dróg powinien utrzymać je  
w odpowiednim stanie, ponieważ od tego zależy bezpieczeństwo mieszkańców. Jeżeli nie będzie jasnych 
zasad, kryteriów wyboru dróg do realizacji, trudno będzie zadowolić wszystkich mieszkańców. Radna odniosła 
się do skargi złożonej przez mieszkańca. Rada zrobiła wszystko, co mogła zrobić. Skarga została rozpatrzona  
i uznana za zasadną. Burmistrz został zobowiązany do usunięcia tych nieprawidłowości, które miały miejsce.  
Mieszkaniec uważa, że poprawa stanu chodników nie wymaga dużych nakładów finansowych. Ludzie z ref. 
komunalnego, mogą wyrównać, podsypać i do tego wkładu finansowego nie ma. To są ludzie na etacie, więc 
wydaje się, że takie sprawy powinny być załatwione od ręki.  
Radna Karolina Werczyńska wyjaśniła, że przez kilka pierwszych lat kadencji funkcjonował ZGKiM. Zakład 
splajtował. Od roku jest to część UM. Splajtował, ponieważ nie wykonywał swoich zadań należycie. Pomimo 
przyznawanych środków przez RMM, zarządzanie zakładem budżetowym było takie, że miasto musiało spłacić 
gigantyczne, milionowe długi, a efektów pracy nie było widać. W tej chwili jest to część UM. Kierownik zakładu 
stara się, żeby to dobrze funkcjonowało. To nie jest tak, że nie wymaga żadnych kosztów. Wyrównanie ulic 
wymaga nakładów finansowych.  
Mieszkaniec uważa, że nie są to duże koszty. Na boisku Milan jest piach, można go użyć do podsypania drogi. 
Jest to kwestia tego, żeby ktoś się tym zajął.  
Radna Karolina Werczyńska wyjaśniła, że takie sprawy są zgłaszane przez RMM. Radni nie mają narzędzi, żeby 
wpłynąć na urzędnika, tym bardziej na burmistrza, który zarządza personelem.  
Przewodnicząca Komisji zaznaczyła, że pismo mieszkańca jest skierowane w pierwszej kolejności do BMM i do 
kierownika Ref. TI. To nie jest wniosek kierowany tylko do RMM. Gdyby był przedstawiciel UM na obradach 
komisji, można by było porozmawiać na temat tego problemu. Nieobecność przedstawicieli UM utrudnia 
sprawę, ponieważ radna musi ustalić stan faktyczny. W tym momencie radna czuje się niekomfortowo przed 
mieszkańcami. Taka sytuacja utrudnia prace radnej, ponieważ musi ustalić stan faktyczny.  
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Mieszkaniec uważa, że jest to kuriozalne, że tak długo to trwa, po wymianie tylu e-maili. W innych gminach 
trwa to ok. dwóch miesięcy.   
Radna Karolina Werczyńska podkreśliła, że jest to załatwiane w 90% przypadków z ramienia urzędu. Każda 
rada miasta załatwia to w ten sam sposób, czyli przekaże do burmistrza. 
Przewodnicząca Komisji zaznaczyła, że zgodnie z przepisami zarządcą drogi jest burmistrz, dlatego  
p. Pawłowska będzie rekomendowała przekazanie wniosku do BMM.  
Mieszkaniec rozumie, że może spodziewać się odpowiedzi na wniosek. 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała, żeby mieszkaniec spotkał się z p. Gawrońską, która jest osobą 
zajmującą się kwestią dróg. Komisja SWiP działa w określonych granicach prawa i może rekomendować pewne 
rozwiązania. Skarga była uznana za zasadną w roku 2020 roku.   
Przewodnicząca Komisji złożyła wniosek, aby ten wniosek przekazać zgodnie z właściwością BMM.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
 
b) wniosek mieszkańców i pracowników Domu Rehabilitacyjno-Opiekuńczego Katolickiego Stowarzyszenia 
Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej z dnia 20.11.2023 r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 
21.11.2023 r. zarejestrowany pod numerem 12031.2023) w sprawie naprawy nawierzchni chodnika wzdłuż 
ul. Piasta. 
Przewodnicząca Komisji przybliżyła temat wniosku mieszkańców i pracowników Domu Rehabilitacyjno-
Opiekuńczego Katolickiego Stowarzyszenia Niepełnosprawnych Archidiecezji Warszawskiej z dnia 20.11.2023 
r. (data wpływu do Urzędu Miasta dnia 21.11.2023 r. zarejestrowany pod numerem 12031.2023) w sprawie 
naprawy nawierzchni chodnika wzdłuż ul. Piasta. Mieszkańcy i pracownicy Domu Rehabilitacyjno-
Opiekuńczego w Milanówku przy ul. Piasta 5, zwrócili się z prośbą o natychmiastowe podjęcie działań, 
mających na celu naprawę nawierzchni chodnika wzdłuż ul. Piasta.  
„Stan chodnika jest zatrważający. Osoby poruszające się na wózkach inwalidzkich nie są w stanie bezpiecznie 
przemieszczać się chodnikiem. Problem ten dotyczy również mieszkańców z dysfunkcja ruchu, którzy mają 
trudności z utrzymaniem równowagi i koordynacją, również pracowników, rodziców i opiekunów, którzy 
odwiedzają swoich podopiecznych i przemierzają pieszo trasę od dworca PKP do naszej placówki”. […]    
Pismo otrzymał również BMM. 
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że zarządcą drogi oraz odpowiedzialnym za utrzymanie chodników jest 
BMM. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przekazanie wniosku zgodnie z właściwością BMM.  
Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
 
c) skarga Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 3.11.2023 r. na działania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Milanówka podczas kontroli w Referacie Promocji Miasta. 
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że w punkcie „C” mamy skargę BMM z dnia 3.11.2023 r. na działania 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka podczas kontroli w Referacie Promocji Miasta.  Na Sali jest tylko 
dwóch członków komisji. Nie ma przedstawiciela UM oraz przedstawicieli Komisji Rewizyjnej. Radna Karolina 
Werczyńska, jako członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej będzie wyłączona  
z głosowania. Oznacza to, że radna nie będzie brała udziału w dalszej części posiedzenia. Rozpatrywanie 
wniosku jednoosobowo nie pozwoli na ustalenie stanu faktycznego i rozpatrzeniu tej sprawy. Przewodnicząca 
Komisji składa wniosek formalny, aby zdjąć punkt „C” z porządku obrad w dniu dzisiejszym. 
Komisja w głosowaniu: 2 za- pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.   
 
 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

/-/ 

Radna Renata Pawłowska  

 

Protokołowała 

/-/ 

Małgorzata Obwojska  


